
                                       P R O T O K Ó Ł nr XXXIII/17                   

 

                                    z sesji Rady Gminy Lasowice Wielkie 

odbytej w dniu 25 października 2017 r. w sali posiedzeń Urzędu Gminy w Lasowicach 

Wielkich. 

 

                                    W oparciu o listę obecności, która stanowi załącznik do protokołu  

z sesji stwierdza się, że posiedzenie Rady ma moc prawną /kworum /, gdyż na ustawową 

liczbę radnych15, obecnych na sesji było 13 radnych. 

Nieobecni na sesji są niżej wymieniony radni : 

Prochota Marek - usprawiedliwiony. Przewodniczący Rady zasygnalizował iż radny  

„rzadko uczestniczy w obradach „ 

Widera Bernard     - usprawiedliwiony 

Lipiński Jerzy  - do momentu II punktu obrad 

Przewodniczący Rady Gminy Rajmund Kinder otworzył sesję, przywitał wszystkich 

radnych, zaproszonych gości oraz przybyłych na sesję podpisanych na dodatkowej liście 

obecności stanowiącej załącznik do protokołu z sesji.  

Przewodniczący Rady przedstawił  następujący  porządek obrad : 

1. Otwarcie sesji. 

2. Stwierdzenie prawomocności obrad /kworum /. 

3. Sprawozdanie Wójta z działalności między sesjami. 

4. Odpowiedzi na pytania, wnioski, interpelacje z poprzedniej sesji. 

5. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 

6. Sprawozdanie Wójta Gminy z wykonania uchwał Rady Gminy za okres lipiec – 

wrzesień 2017 r. 

7. Przedstawienie – odczytanie protokołu z posiedzeń komisji Rady Gminy Lasowice 

Wielkie 

 Budżetu i Finansów z dnia 13.10.2017 r. 

 Komisji Rewizyjnej z dnia 23.10.2017 r. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie uchwalenia wieloletniej 

prognozy finansowej.   

9. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany budżetu gminy na rok 2017. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie zaciągnięcia kredytu długoterminowego na pokrycie 

planowanego deficytu budżetu na 2017 rok. 

11. Przedstawienie informacji oraz opinii o podmiotach w których jest wykonywana kara 

ograniczenia wolności oraz praca społecznie użyteczna. 

12. Pytania, wnioski, interpelacje. 

13. Dyskusja. 

14. Odpowiedzi. 

15. Zamknięcie sesji. 

Radni nie wnieśli uwag do przedstawionego porządku obrad. Przewodniczący Rady 

przeprowadza głosowanie w sprawie przyjęcia porządku obrad przedstawionego jak wyżej  w 

wyniku którego na ustawową liczbę radnych 15, obecnych na sesji było 12 radnych , którzy 

głosowali : 

Za  - 12 

Przeciw - 0 

Wstrzyma. - 0 

 

I. Sprawozdanie Wójta z działalności między sesjami. 

Sprawozdanie Wójta zostało złożone na piśmie i stanowi załącznik do protokołu z sesji. 
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Następnie Wójt Gminy Daniel Gagat odczytał sprawozdanie na sesji. Przewodniczący Rady 

udzielił głosu radnym do w/w sprawozdania. 

Radni nie wnieśli pytań – uwag do sprawozdania. 

 

II. Odpowiedzi na pytania, wnioski, interpelacje z poprzedniej sesji. 

Radni otrzymali odpowiedzi do w/w spraw na piśmie w materiałach na sesję. 

Przewodniczący Rady udzielił głosu radnym do w/w tematu. Będąc przy głosie oznajmił iż w 

chwili obecnej Wójt przedłożył nową opinię Radcy Prawnego, dotycząca wniosku z sesji 

27.09.2017 r. w sprawie opinii prawnej ważności Uchwały Nr XLIII-291/10 Rady Gminy 

Lasowice Wielkie z dnia 27 października 2010 r. Przedłożona opinia Radcy Prawnego , która 

została dołączona do odpowiedzi w materiałach na sesję nie dotyczyła wnioskowanego 

tematu czyli aktualności § 6 w w/w uchwale, stąd ponowne przedłożenie opinii dodał 

Przewodniczący Rady. Następnie odczytał końcowe zdanie opinii „ ostatecznie należy 

stwierdzić iż uchwała Rady Gminy z dnia 27.10.2010 r. jest ważna „. 

Głos zabrał Wójt, który wyraził iż zmienimy uchwałę. 

Przewodniczący Rady dodał, po co skoro jest dobra według opinii Radcy Prawnego. 

Wójt ponownie wyraził to wprowadzimy poprawkę do uchwały. 

Radna Kasprzyk B. – apeluję ponownie aby „ ratować „ naszą nowo wybudowaną drogę 

powiatową w Laskowicach. 

Wójt odpowiedział , będzie przegląd dróg . 

Radna Świerc G. – zgłaszam ubytki w drodze na ul. Bierdzańskiej  w Laskowicach. 

Radny Kisiel P. – czy ktoś przeprowadził kalkulację zatrudnienia w„ zakładzie komunalnym „ 

a pracownikami już zatrudnionymi do tych celów. 

Na salę obrad przybył radny Lipiński J. zwiększając stan radnych do 13. 

Wójt odpowiadając nawiązał do przykładów w jaki sposób można wykonać prace w zakresie 

wykaszania terenów gminnych w danej wsi np. poprzez umowę – zlecenie , wynajęcie firmy , 

która zajmuje się tymi pracami. Na terenie naszej gminy powstają już takie firmy dodał Wójt, 

niektóre wsie już skorzystały z wynajęcia takiej firmy pokrywając koszty z tym związane z 

funduszu sołeckiego. Uważam iż temat utworzenia „ zakładu komunalnego „ jest 

ekonomicznie nieuzasadniony.   

Radni nie wnieśli więcej pytań – uwag do złożonej odpowiedzi. 

 

III. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 

Przewodniczący Rady udzielił głosu radnym w temacie poprawek do protokołu . Radni nie 

wnieśli poprawek , przyjmują protokół bez uwag co potwierdzono przeprowadzonym 

głosowaniem w wyniku którego na ustawową liczbę radnych 15 obecnych na sesji było 13 

radnych, którzy głosowali:  

Za  - 13 

Przeciw - 0 

Wstrzyma. - 0 

 

IV. Sprawozdanie Wójta Gminy z wykonania uchwał Rady Gminy za okres lipiec 

– wrzesień 2017 r. 

Przewodniczący Rady nawiązał do przesłanego w materiałach na sesję w/w sprawozdania. 

Następnie odczytał pismo Wojewody Opolskiego znak PN.III.4131.1.37.2017.AB z dnia 

17.10.2017 r. w sprawie wszczęcia postępowania nadzorczego do podjętej niezgodnie z 

prawem Uchwały Nr XXXII/197/17 na sesji w dniu 27.09.2017 r. w sprawie szczegółowych 

warunków przyznawania i odpłatności za usługi opiekuńcze i specjalistyczne usługi 

opiekuńcze z wyłączeniem specjalistycznych usług opiekuńczych dla osób z zaburzeniami 

psychicznymi, szczegółowych warunków częściowego lub całkowitego zwolnienia od opłat i 
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trybu ich pobierania oraz kosztu jednej godziny usług opiekuńczych i specjalistycznych usług 

opiekuńczych. 

Głos zabrał Sekretarz Gminy Joachim Smolnik , który kolejny raz przedstawił temat 

wprowadzenia poprawek do uchwały w sprawie Statutów Sołectw, dalej oczekujemy na 

pismo z Wydziału Nadzoru i Kontroli Wojewody Opolskiego  w zakresie nieprawidłowości 

stwierdzonych w uchwale. 

Radny Barcz N. – skoro nie da się uzyskać odpowiedzi na pismo można złożyć skargę na 

bezczynność organu. 

Radni nie wnieśli więcej pytań – uwag do złożonego sprawozdania stanowiącego załącznik 

do protokołu z sesji, przyjmują je bez uwag. 

 

V. Przedstawienie – odczytanie protokołu z posiedzeń komisji Rady Gminy 

Lasowice Wielkie 

 Budżetu i Finansów z dnia 13.10.2017 r. 

 Komisji Rewizyjnej z dnia 23.10.2017 r. 

Przewodniczący Rady udzielił głosu zastępcy przewodniczącego Komisji Budżetu i Finansów 

oraz  przewodniczącemu Komisji Rewizyjnej. 

Budżetu i Finansów radnej Brygidzie Kasprzyk która odczytała protokół z posiedzenia 

komisji z dnia 13.10.2017 r. stanowiący załącznik do protokołu z sesji. 

Przewodniczący Rady udzielił głosu radnym do w/w protokołu 

Radni nie wnieśli pytań – uwag do protokołu. 

Rewizyjnej  radnemu Norbertowi Barcz , który odczytał  protokół z posiedzenia komisji z 

dnia 23.10.2017 r. stanowiący załącznik do protokołu z sesji. 

Przewodniczący Rady udzielił głosu radnym do w/w protokołu, będąc przy glosie odniósł się 

do opinii Radcy Prawnego , która była w posiadaniu radych a dotyczyła odpowiedzi na 

wniosek z sesji z dnia 27.09.2017 r. Opinia ta była również tematem posiedzenia komisji na 

której odstąpiono od jej analizy gdyż nie zawierała odpowiedzi na wniosek sesji dotyczący 

między innymi aktualnych procedur prawnych do uchwały stosowanych dla przedsiębiorcy 

Klaudiusza Szolc przy zaległościach finansowo - czynszowych wobec gminy. Następnie 

stwierdził iż ma wątpliwości do wydanej opinii gdyż pierwsza i druga część opinii „ logicznie 

nie pasuje „ potwierdzając to odczytaniem niektórych zapisów z opinii stanowiącej załącznik 

do protokołu sesji. 

Radni nie wnieśli więcej pytań – uwag do protokołu. 

Przewodniczący Rady ogłosił 10 minutową przerwę w obradach. 

Po przerwie wznawia się obrady . 

 

VI. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie uchwalenia 

wieloletniej prognozy finansowej. 

Przewodniczący Rady nawiązał do projektu w/w uchwały, udzielił głosu radnym . Radni nie 

zabrali głosu do w/w uchwały. Następnie przeprowadza głosowanie w sprawie jej podjęcia w 

wyniku którego na ustawową liczbę radnych 15, obecnych na sesji było 13 radnych , którzy 

głosowali : 

Za  - 13 

Przeciw - 0 

Wstrzyma. - 0 

 

VII. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany budżetu gminy na rok 2017. 

Przewodniczący Rady nawiązał do projektu w/w uchwały, udzielił głosu radnym . Radni nie 

zabrali głosu do w/w uchwały. Następnie przeprowadza głosowanie w sprawie jej podjęcia w 
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wyniku którego na ustawową liczbę radnych 15, obecnych na sesji było 13 radnych , którzy 

głosowali : 

Za  - 13 

Przeciw - 0 

Wstrzyma. - 0 

 

VIII. Podjęcie uchwały w sprawie zaciągnięcia kredytu długoterminowego na 

pokrycie planowanego deficytu budżetu na 2017 rok. 

Przewodniczący Rady nawiązał do projektu w/w uchwały, udzielił głosu radnym . Radni nie 

zabrali głosu do w/w uchwały. Następnie przeprowadza głosowanie w sprawie jej podjęcia w 

wyniku którego na ustawową liczbę radnych 15, obecnych na sesji było 13 radnych , którzy 

głosowali : 

Za  - 13 

Przeciw - 0 

Wstrzyma. - 0 

 

IX. Przedstawienie informacji oraz opinii o podmiotach w których jest 

wykonywana kara ograniczenia wolności oraz praca społecznie użyteczna. 

Przewodniczący Rady nawiązał do informacji pisemnej przesłanej radnym w materiałach na 

sesję następnie udzielił głosu radnym. 

Głos zabrał Wójt, który zasygnalizował iż w trakcie roku znajdują się takie osoby, które 

poprzez odpracowanie mogą zaliczyć odbycie kary. 

Radni nie wnieśli pytań – uwag do w/w informacji. 

 

X. Pytania, wnioski, interpelacje. Dyskusja .Odpowiedzi. 

Radny Barcz N. – proszę o zaproszenie na najbliższe posiedzenie Komisji Rewizyjnej Radcy 

Prawnego celem przeanalizowania przedłożonych opinii dotyczących procedur prawnych w 

zakresie ściągalności zadłużeń od przedsiębiorcy Klaudiusza Szolc wobec gminy.  

Głos zabrał Wójt Gminy , który prosił o zajęcie stanowiska w temacie dłużnika Klaudiusza 

Szolc. 

Przewodniczący Rady, aby wypracować stanowisko Rady Gminy wobec dłużnika Klaudiusza 

Szolc poddał pod głosowanie przeanalizowane stanowiska Komisji Budżetu i Finansów oraz 

Komisji Rewizyjnej dotyczące dłużnika opisane w protokołach. Protokoły komisji zostały 

odczytane na sesji i stanowią załączniki do protokołu z sesji. 

Przewodniczący Rady przedstawił stanowiska komisji : 

Budżetu i Finansów : brak umorzenia zaległości czynszowych, zobowiązała Wójta do 

wypracowania realnych warunków spłaty zadłużenia. 

Rewizyjna : zobowiązała Wójta Gminy do podjęcia natychmiastowego działania wobec 

dłużnika polegającego na wezwaniu go aby w okresie trzech miesięcy dokonał jednorazowej 

spłaty całości zadłużenia wraz z należnymi odsetkami. W przypadku braku wpłaty należy w 

możliwie jak najkrótszym terminie wymówić najem pomieszczeń po dawnym GOK-u.  

Następnie przeprowadza głosowanie w sprawie wyłonienia stanowiska Rady Gminy w 

sprawie jak wyżej w wyniku którego na ustawową liczbę radnych 15, obecnych na sesji było 

13 radnych , którzy głosowali : 

za stanowiskiem Komisji Budżetu i Finansów  głosowało 0 radnych, 

za stanowiskiem Komisji Rewizyjnej głosowało 13 radnych 

W związku z przeprowadzonym głosowaniem jak wyżej Rada Gminy opowiedziała się za 

stanowiskiem Komisji Rewizyjnej. 
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Po przeprowadzonym głosowaniu wyłoniła się krótka dyskusja – wymiana zdań w temacie 

ściągalności zadłużeń wobec gminy, gdzie Przewodniczący Rady wyraził iż rolą Wójta 

Gminy jest ściąganie należności finansowych do budżetu gminy. 

Radny Bierawski D. – proszę o spowodowanie opróżnienia kubłów na śmieci na cmentarzach 

przed Wszystkimi Świętymi. 

Wójt odpowiedział postaram się. 

Przewodniczący Rady przedstawił pisma , które wpłynęły do Rady Gminy : 

 pismo Opolskiego Zrzeszenia Przewoźników Drogowych z dnia 21.09.2017 r. dot. 

podatku od środków transportowych 

 pismo Polskiego Czerwonego Krzyża w Opolu znak: DYR./044-2395/17 z dnia 

18.10.2017 r. dot. opróżniania pojemników na odzież. 

 

XI. Podczas sesji odczytano i podjęto niżej wymienione uchwały. 

1. Uchwała Nr XXXIII/202/17 w sprawie zmiany uchwały w sprawie uchwalenia 

wieloletniej prognozy finansowej. 

2. Uchwała Nr XXXIII/203/17 w sprawie zmiany budżetu gminy na rok 2017. 

3. Uchwała Nr XXXIII/204/17 w sprawie zaciągnięcia kredytu długoterminowego na 

pokrycie planowanego deficytu budżetu na 2017 rok. 

 

Na tym posiedzenie sesji zakończono. Przewodniczący Rady dokonał zamknięcia sesji. Sesja 

odbyła się w godzinach od 14:00 do 15:40  . 

 

 

 

                   Protokołowała                                                     Przewodniczący 

                                                                                                  Rady Gminy 

                     Edyta Barcz                                                 

                       Inspektor                                                         Rajmund Kinder 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 


